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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Έκτακτη οικονομική ενίσχυση στους υγειονομικούς
Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

191.8 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Έκτακτη οικονομική 
ενίσχυση στους 
υγειονομικούς
ΚΑΤΑΤΕΘΗΚΕ Η ΤΡΟΠΟΛΟΓΙΑ

Τον τρόπο καταβολής της έκτακτης οικονομικής ενίσχυ
σης στους υγειονομικούς, αλλά και τον περιορισμό της ισχύ
ος του πιστοποιητικού νόσησης στους τρεις μήνες, προβλέ
πει τροπολογία που κατατέθηκε στο νομοσχέδιο του υπουρ
γείου Ανάπτυξης.

Ειδικότερα, προβλέπεται η καταβολή έκτακτης οικονομι
κής ενίσχυσης στο ιατρικό, νοσηλευτικό, διοικητικό και λοι
πό προσωπικό που υπηρετεί στις μνημονευόμενες δομές και 
φορείς υγείας, [νοσοκομεία του Εθνικού Συστήματος Υγείας 
(ΕΣΥ), στρατιωτικά και πανεπιστημιακά νοσοκομεία, Εθνικό 
Οργανισμό Δημόσιας Υγείας (Ε.Ο.Δ.Υ.), Εθνικό Κέντρο Άμεσης 
Βοήθειας (Ε.Κ.Α.Β.), κέντρα υγείας, αγροτικά ιατρεία, Ωνάσειο 
Καρδιοχειρουργικό Κέντρο, Γενικά Νοσοκομεία Παπαγεωρ- 
γίου και Θήρας, Ειδικό Κέντρο Υγείας και Ψυχιατρική Μονά
δα Κρατουμένων Κορυδαλλού και Εθνικό Κέντρο Αιμοδοσίας 
(Ε.ΚΕ.Α)].Η οικονομική ενίσχυση καταβάλλεται με τη μισθο
δοσία μηνός Δεκεμβρίου 2021, στο ακέραιο, εφόσον οι κατά 
τα ανωτέρω δικαιούχοι έχουν μισθοδοτηθεί καθ'όλο το χρο
νικό διάστημα από την Ίη Ιανουάριου 2021 μέχρι και την 30η 
Νοεμβρίου 2021 και ισούται με το ήμισυ του καταβαλλομέ- 
νου μηνιαίου βασικού μισθού των δικαιούχων για το προα- 
ναφερόμενο διάστημα. Σε αντίθετη περίπτωση καταβάλλε
ται τμήμα αυτής, ανάλογο προς το χρονικό διάστημα της μι
σθοδοσίας των δικαιούχων.

Εξαιρούνται από το πεδίο εφαρμογής της διάταξης, όσοι 
εκ του προσωπικού που απασχολείται στους παραπάνω φο
ρείς απουσιάζουν με οποιαδήποτε άδεια καθ' όλο το παρα
πάνω χρονικό διάστημα, με εξαίρεση την αναρρωτική άδεια, 
και όσοι έχουν τεθεί σε αναστολή καθηκόντων κατ' εφαρμο
γή του άρθρου 206 του ν. 4820/2021 (Α' 42). Σε περίπτωση 
άρσης της αναστολής με απόφαση του φορέα, ο δικαιούχος 
λαμβάνει τμήμα της έκτακτης οικονομικής ενίσχυσης.

Τι αλλάζει για το πιστοποιητικό νόσησης
Παράλληλα, μειώνεται στο ήμισυ (από 180 σε 90 ημέρες) το 

χρονικό διάστημα κατά το οποίο δεν υπέχουν την υποχρέω
ση εμβολιασμού κατά του κορονοϊού:

α. οι νοσήσαντες από κορονοϊό που έχουν την κατοικία ή 
τη συνήθη διαμονή τους εντός της Ελληνικής Επικράτειας και 
έχουν γεννηθεί έως και την 31 η.12.1961

β. το μνημονευόμενο προσωπικό (ιατρικό, παραϊατρικό, 
νοσηλευτικό, διοικητικό και υποστηρικτικό, φοιτητές και 
σπουδαστές επιστημών υγείας που συμμετέχουν σε εκπαι
δευτική διαδικασία σε ιδιωτικούς και δημόσιους φορείς υγεί
ας) ιδιωτικών, δημόσιων και δημοτικών δομών υγείας, όπως 
αυτές ορίζονται καθώς και μονάδων φροντίδας ηλικιωμένων 
και φροντίδας ατόμων με αναπηρία.



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Του ζήτησαν να μετακινηθεί, αλλά έκανε τον
«Κινέζο»

Πηγή: ΓΝΩΜΗ ΤΗΣ ΠΑΤΡΑΣ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

828.37 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Του ζήτησαν να μετακινηθεί, 
αλλά έκανε τον... «Κινέζο»

Το ταξίδι - αστραπή χειρουργού στον "Αγ. Ανδρέα" και οι ενδοιασμοί των συναδέλφων του για την αξιοπιστία πιστοποιητικού εμβολιασμού 
που κατέθεσε, από το εξωτερικό, προκειμένου να μην σταματήσει την εργασία του

Δ
ιπλωματικό θρίλερ για ένα εμ
βόλιο. με πρωταγωνιστή έναν 
ανεμβολίαστο χειρουργό από 
τον οποίο έχει ζητηθεί να απομα

κρυνθεί από τα ιατρικά καθήκοντα, 
με απόφαση της Επιτροπής Λοιμω- 
ξιολόγων του Νοσοκομείου, βρίσκε
ται σε εξέλιξη τα τελευταία 24ωρα 
στο ΠΠ.Ν. «Αγ. Ανδρέας» της Πάτρας. 
Η υπόθεση λαμβάνει προεκτάσεις 
καθώς ο συγκεκριμένος γιατρός ισχυ
ρίζεται ότι έκανε, σε ταξίδι-αστραπή 
στο εξωτερικό, εμβόλιο που δεν κυ
κλοφορεί στη χώρα, προκειμένου να 
αποφύγει τη μετακίνησή του.
Αλλά και με στόχο να παρακάμψει 
ήδη ειλημμένες σε βάρος του απο
φάσεις. της Επιτροπής, της Ιατρικής 
Υπηρεσίας, της Διεύθυνσης Προσω
πικού και της Διεύθυνσης της Χει
ρουργικής Κλινικής του Νοσοκο
μείου.

ΑΡΧΗ ΜΕ... ΙΑΤΡΙΚΗ 
ΑΠΑΛΛΑΓΗ
Μετά την εφαρμογή του νόμου για 
την αναστολή καθηκόντων σε όσους 
Υγειονομικούς παραμένουν αδικαιο
λόγητα ανεμβολίαστοι, κάποιοι έσπευ- 
σαν να λάβουν απαλλαγή για λόγους 
υγείας. Επικαλούμενοι μεταξύ άλ
λων παθήσεων, αλλεργίες στις φαρ
μακευτικές ουσίες των σκευασμά
των που κυκλοφορούν στη χώρα. Pfi
zer Moderna J&J. Στο μεσοδιάστημα, 
με Εγκύκλιό του. το Υπ. Υγείας, ζήτησε 
από τις υπηρεσίες του ΕΣΥ να μετα
κινήσουν όλους τους ανεμβολίαστους 
υγειονομικούς και να τους τοποθε
τήσουν σε θέσεις όπου δεν θα έρ
χονται σε επαφή με το κοινό. Για λό
γους προστασίας της δημόσιας υγείας 
οι κλοιός για τους ανεμβολίαστους 
γιατρούς στένεψε!
Η εφαρμογή της εγκυκλίου καθί
σταται υποχρεωτική γι' αυτό και εδώ 
και λίγο καιρό, ο διευθυντής της Χει
ρουργικής Κλινικής του Νοσοκο
μείου «Αγ. Ανδρέας» Βασίλειος Αλι- 
βιζάτος κατέθεσε αίτημα στην Επι
τροπή Λοιμώξεων του Νοσοκομείου 
προκειμένου ένας ανεμβολίαστος 
συνάδελφός του. να μετακινηθεί σε

Το μπαλάκι στη διοίκηση
«Το πιστοποιητικό το είδαν και άλλοι, όπως ο Διευθυντής της Ιατρικής 
Υπηρεσίας. Διαπιστώθηκε ότι προς το παρόν δεν σκανάρεται. μέχρι τη 
2η δόση. Η διαδικασία προκειμένου να διαπιστωθεί αν είναι έγκυρο δεν 
αφορά τους γιατρούς αλλά άλλες υπηρεσίες και Υπουργεία» υποστη
ρίζει ο κ.Αλιβιζάτος.
Ο ελεγκτικός μηχανισμός θα πρέπει να κινηθεί τώρα, εφόσον η διοί
κηση του Νοσοκομείου έχει ενδοιασμούς ή υπόνοιες ότι δεν είναι 
αξιόπιστο. "Εμείς καλή τη πίστη, θεωρούμε ότι είναι αξιόπιστο αλλά 
με όσα βλέπουμε γύρω μας και ακούμε, εκτιμούμε ότι πρέπει να γί
νει έλεγχος» καταλήγει ο κ.Αλιβιζάτος.

άλλο πόστο.
«Η Επιτροπή Λοιμώξεων σε συνερ
γασία με τον Διευθυντή της Κλινικής 
ή του Τμήματος που ανήκει ο εργα
ζόμενος. συνεδριάζουν και αποφα
σίζουν όχι αν θα μείνει ή θα μετακι
νηθεί καθώς αυτό δεν συζητείται. 
αλλά για το πού θα πρέπει να απα
σχοληθεί» όπως αναφέρει στη «Γ».

ΧΩΡΙΣ ΔΕΥΤΕΡΗ ΕΥΚΑΙΡΙΑ...
Η Επιτροπή, αφού ζήτησε τη γνώμη 
μέλους της Επιτροπής Λοιμωξιολό- 
γων του Υπουργείου Υγείας, συνε
δρίασε και αποφάσισε, την περα
σμένη Πέμπτη 2 Δεκεμβρίου, κατά 
πλειοψηφία. να μετακινηθεί ο συγ
κεκριμένος γιατρός από τα χειρουρ
γεία του Νοσοκομείου. 0 διευθυν
τής του ζήτησε μάλιστα να διακόψει 
τα χειρουργεία από την Τρίτη 7 Δε
κεμβρίου.
Αυτό έγινε την Παρασκευή 3 του μη
νάς. με την αντίδραση του χειρουρ
γού να είναι άμεση: Έσπευσε. την 
ίδια ώρα σχεδόν, στο Εμβολιαστικό 
και. μπροστά στον κίνδυνο να στα
ματήσει να ασκεί ιατρικές πράξεις.

ζήτησε να εμβολιαστεί πάραυτα! Το αί
τημα προκάλεσε στην κυριολεξία έκ
πληξη στο προσωπικό του Εμβολια- 
στικού όπου τέθηκε θέμα ελέγχου 
του πιστοποιητικού με το οποίο είχε 
λάβει απαλλαγή από το εμβόλιο. 
Τελικά, με απόφαση προϊσταμένου, 
δεν του επετράπη να εμβολιαστεί μέ
χρι ότου προσκομίσει απόφαση που 
θα επιτρέπει, παρά την πάθηση που 
επικαλέστηκε, να κάνει τελικά το εμ
βόλιο. χωρίς κίνδυνο για την υγεία 
του.

«ΜΕΤΑΝΑΣΤΗΣ»
ΓΙΑ ΕΝΑ ΧΑΡΤΙ...
Από την περασμένη Παρασκευή και 
μετά την εξέλιξη αυτή, η υπόθεση 
παίρνει νέα τροπή και λαμβάνει δια
στάσεις κατασκοπευτικού θρίλερ! 0 
γιατρός, αφού απουσιάζει εκτός έως 
και τη Δευτέρα, εμφανίζει, το πρωί 
αυτής της Τρίτης 7 του μηνός. πιστο
ποιητικό ότι έλαβε την 1η δόση του κι
νέζικου εμβολίου. Η δόση του χορη
γήθηκε μέσα στο Σαββατοκύριακο 
που πέρασε, μετά από ταξίδι αστραπή 
που έκανε στο εξωτερικό!

«Η απόφασης της Επιτροπής Λοι
μώξεων δεν είχε ακόμη καθαρο
γράφει. Ήμουν υποχρεωμένος να 
προφυλάξω και τον ίδιο, όντας ανεμ
βολίαστος. αλλά και τους αρρώστους. 
Του είπα ότι προσωρινά αναστέλλε
ται η δραστηριότητα του. Πρότεινα 
μάλιστα να τοποθετηθεί σε κάποιες 
άλλες θέσεις, πιο συγκεκριμένα, στην 
ίδια Κλινική, όχι όμως σε επαφή με 
αρρώστους. Όμως ο συγκεκριμένος 
συνάδελφος έτρεξε και εμβολιά
στηκε» εξηγεί ο κ. Αλιβιζάτος.

ΕΠΕΣΤΡΕΨΕ ΜΕΧΡΙ ΝΕΟΤΕΡΑΣ
Αμέσως με την χορήγηση της 1ης 
δόσης του Κινέζικου εμβολίου που 
έγινε στην Ουγγαρία όπου, με το συγ
κεκριμένο εμβόλιο, λαμβάνει κανο
νικά πιστοποιητικό εμβολιασμού, ανα
γνωρισμένο στην Ελλάδα, ο χει

ρουργός επιστρέφει και από προχθές 
Τετάρτη βρίσκεται πάλι καθημερινά, 
σαν να μην πέρασε μια μέρα, στους 
ασθενείς του! «Το εμβόλιο δεν είναι 
εγκεκριμένο από την Ε.Ε. αλλά στην 
Ελλάδα είναι αποδεκτό» εξηγεί ο κ. 
Αλιβιζάτος.
Από την ώρα που έφερε το πιστο
ποιητικό. ο χειρουργός παραμένει 
ενεργός! Ο έλεγχος της αξιοπιστίας 
του πιστοποιητικού εμβολιασμού θα 
πρέπει να γίνει, σε πρώτη φάση, μετά 
από 14 ημέρες, προκειμένου να δια
πιστωθεί αν το barcode που φέρει 
θα είναι ενεργό μετά τη β' δόση. Μέ
χρι τότε θα μπορεί να κάνει χει
ρουργεία αλλά δεν θα μπορεί να πί
νει καφέ! Ούτε να τρώει σε εστιατό
ρια καθώς το πιστοποιητικό του πα
ραμένει. μέχρι τότε, ανενεργό όπου 
αλλού, εκτός από την εργασία του.
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1  I Εκτακτη οικονομική ενίσχυση του προσωπικού
μονάδων υγείας Ενημερώνει ο βουλευτής

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

156.25 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

I Εκτακτη οικονομική 
ενίσχυση 
του προσωπικού 
μονάδων υγείας

Ενημερώνει ο βουλευτής 
Μαγνησίας της ΝΔ 
Κων. Μαραβέγιας

Για την έκτακτη οικονομική ενίσχυση του προσωπι
κού Νοσοκομείων, Κέντρων Υγείας και άλλων δομών 
του Υπουργείου Υγείας που δρομολογεί η τροπολο
γία που κατατέθηκε στη Βουλή και προβλέπει την κα
ταβολή για το 2021 ποσού όσο το ήμισυ του καταβαλ- 
λομένου μηνιαίου βασικού μισθού, καθώς επίσης για 
την πληρωμή εφημεριών ιατρών και πρόσθετων 
αμοιβών λοιπού προσωπικού νοσοκομείων, ΔΥΠΕ, 
ΕΚΑΒ, ενημερώνει ο βουλευτής Μαγνησίας της ΝΔ 
Κων. Μαραβέγιας.

«Αναγνωρίζοντας τις ειδικές συνθήκες στις οποίες 
λειτουργεί το πόσης φύσεως προσωπικό των μονά
δων υγείας», επισημαίνει ο κ. Κ. Μαραβέγιας, «επα
ναβεβαιώνουμε πως βρισκόμαστε όλοι ενωμένοι και 
ισχυροί απέναντι στις προκλήσεις της υγειονομικής 
κρίοης. Δεν εξαντλούμε όμως την αναγνώριση, σε 
χειροκροτήματα και ευχαριστίες. Σε καθημερινή βά
ση, η ηγεσία του Υπουργείου Υγείας αξιολογεί πολιτι
κές και αποτελέσματα και προσαρμόζει την στρατηγι
κή της, ανάλογα με την εξέλιξη των δεδομένων. Στο 
πλαίσιο αυτό, αποτελεί σημαντική ενίσχυση του συνό
λου του προσωπικού η έκτακτη ανεκχώρητη και ακα
τάσχετη παροχή, η οποία θα καταβληθεί με τη μισθο
δοσία Δεκεμβρίου».

Τέλος, ο βουλευτής Μαγνησίας της Νέας Δημοκρα
τίας Κων. Μαραβέγιας σημειώνει πως οτο πλαίσιο 
της συνεργασίας του με τον υπουργό Υγείας Θαν. 
Πλεύρη και κατά τη συμμετοχή του στις τηλεδιασκέ
ψεις για την αξιολόγηση των πολιτικών κατά της παν
δημίας, είχε επισημάνει την ανάγκη η Πολιτεία να 
συμπαρασταθεί οικονομικά στο προσωπικό των μο
νάδων υγείας, αξιοποιώντας όλα τα δημοσιονομικά 
περιθώρια.
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1  Ο Α. ξανθός για την έκτακτη οικονομική ενίσχυση σε
εργαζόμενους του ΕΣΥ

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

164.53 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο Α. Ξανθός για την έκτακτη 
οικονομική ενίσχυση σε 
εργαζόμενους του ΕΣΥ
«Η καταβολή μιας έκτακτης οικονομικής ενίσχυσης 
στους εργαζόμενους του Ε£Υ> ως ελάχιστη αναγνώριση 
της ανεκτίμητης κοινωνικής προσφοράς τους στη διάρ
κεια της πανδημίας, είναι μια θετική και επιβεβλημένη 
κίνηση. Δεν αρκεί όμως», επισημαίνει σε δήλωσή του 
ο βουλευτής Ρέθυμνου του ΣΥΡΙΖΑ Ανδρέας Ξανθός.

Συνέχισε λέγοντας:
«Η έμπρακτη στήριξη του ανθρώπινου δυ

ναμικού των δημόσιων δομών υγείας πρέ

πει να συνοδεύεται από βελτίωση των συν

θηκών εργασίας και τόνωση του ηθικού του 

και άρα από προσλήψεις μόνιμου προσω

πικού, από μηχανισμό αυτόματης προκή

ρυξης των κενών οργανικών θέσεων και αναπλήρωσης των απωλει

ών λόγω συνταξιοδότησης, από διασφάλιση της εργασιακής προο

πτικής των συμβασιούχων στο ΕζΥ και, κυρίως, από μια σοβαρή και 

μόνιμου χαρακτήρα αναβάθμιση των αποδοχών των εργαζομένων στο 

ΕζΥ συνολικά και ειδικότερα του ιατρικού μισθολογίου, καθώς και 

την ένταξη όλων των υγειονομικών στα βαρέα και ανθυγιεινά. 

Μόνο έτσι μπορεί να αντιμετωπιστεί η κρίση στελέχωσης του Ε£Υ 

και το κύμα φυγής νέων γιατρών-επαγγελματιών υγείας από το δη

μόσιο σύστημα υγείας και από τη χώρα.

Επιπλέον, θεωρούμε ότι η τροπολογία του Υπουργείου Υγείας πρέ

πει να υποστεί νομοτεχνική βελτίωση, έτσι ώστε να συμπεριλάβει τα 

εξής σημεία:

1. Το ποσό που θα καταβληθεί να είναι εκτός από ακατάσχετο και αφο

ρολόγητο, όπως αντίστοιχες οικονομικές ενισχύσεις που έχουν δο

θεί σε άλλες κοινωνικές ομάδες.

2. Να αναφέρσνται ρητά οι εργαζόμενοι στις ΤΟΜΥ και τις Μονά

δες Ψυχικής Υγείας (ΕΚΕΨΥΕ)

3. Να μην εξαιρούνται οι εργαζόμενοι που έχουν τεθεί σε αναστο

λή εργασίας από 1-9-2021 και οι οποίοι είναι δίκαιο να λάβουν 

ένα μέρος της έκτακτης ενίσχυσης (αναλογικά με το χρόνο που 

έχουν εργαστεί μέχρι 31/8/2021)».
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1 

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

731.48 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΟΛΓΟΘΑΣ ΓΙΑ ΑΣΘΕΝΕΙΣ ΠΡΟΚΕΙΜΕΝΟΥ ΝΑ ΕΞΑΣΦΑΛΙΣΟΥΝ ΜΗΧΑΝΗΜΑ

Αίσιες αναμονής
για φιάλες οξυγόνου

Εξαντλήθηκαν στον Βόλο 700 ιδιωτικά μηχανήματα για χρήση κατ' οίκον ·* Η αναζήτηση 
για όσους παίρνουν εξιτήριο από το Αχιλλοπούλειο συνεχίζεται σε Λάρισα και Λαμία

Ε
φιάλτης για δεκάδες ααθενείς, που νόσησαν από κορονοϊό και νο
σηλεύτηκαν στο Νοσοκομείο Βόλου, χρειάζεται όμως να συνεχί- 
σουν την οξυγονοθεραπεία στο σπίτι μέχρι ο κορεσμός τους να 
επανελθεί σε φυσιολογικά επίπεδα και να αποκατασταθεί η αναπνευστι

κή τους λειτουργία. Ερευνα του ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΥ οε ιδιώτες παρόχους 
υγείας στον Βόλο που εμπορεύονται και διαθέτουν τα συγκεκριμένα μη
χανήματα παροχής οξυγόνου κατ’ οίκον, κατέγραψε ότι υπάρχουν μεγά
λες λίστες αναμονής λόγω της υπερζήτησης που υπάρχει. ΣΕΛ. 8
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1 

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

ΕΛΛΕΙΨΕΙΣ ΣΤΗΝ ΑΓΟΡΑ ΛΟΓΩ ΥΠΕΡΖΗΤΗΣΗΣ

Λίστες αναμονής για οξυγόνο
Ανάρπαστα τα 700 ιδιωτικά μηχανήματα για χρήση κατ’ οίκον-Σε Λάρισα και Λαμία αναζητούν 
φιάλες ασθενείς με κορονοϊό, που χρειάζονται υποστήριξη μόλις βγαίνουν από το Νοσοκομείο

W

Οι εταιρείες, με συγκεκριμένο απόθεμα, έχουν εφοδιαστεί με επιπλέον 
μηχανήματα, οι ασθενείς όμως, που έχουν ανάγκη το οξυγόνο, είναι 
πολλοί. Ετσι αρκετές φορές χρειάζεται να περιμένουν μέχρι και τρεις 
μέρες για να εφοδιαστούν με το μηχάνημα

Ε
φιάλτης για δεκάδες ασθενείς, 
που νόσησαν από κορονοϊό και 
νοσηλεύτηκαν στο Νοσοκομείο 
Βόλου, χρειάζεται όμως να συνεχίσουν 

την οξυγονοθεραπεία στο σπίτι μέχρι ο 
κορεσμός τους να επανέλθει σε φυσιο
λογικά επίπεδα και να αποκατασταθεί η 
αναπνευστική τους λειτουργία.

Ερευνα του ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΥ σε ιδιώ
τες παρόχους υγείας στον Βόλο που 
εμπορεύονται και διαθέτουν τα συγ
κεκριμένα μηχανήματα παροχής οξυ
γόνου κατ' οίκον, κατέγραψε ότι 
υπάρχουν μενάλες λίστες αναμονής 
λόγω της υπερζήτησης που υπάρχει.

Οι εταιρείες είχαν συγκεκριμένο 
απόθεμα. Κατά τη διάρκεια της παν
δημίας εφοδιάστηκαν με επιπλέον 
μηχανήματα, οι ασθενείς όμως που 
έχουν ανάγκη το οξυγόνο είναι πλέον 
πολλοί, αφού οι μεταλλάξεις του κο- 
ρονοϊού «χτυπούν» ανελέητα το ανα
πνευστικό σύστημα. Ετσι λόγω της 
υπερζήτησης δεν μπορούν να ικανο
ποιηθούν αμέσως όλες οι ανάγκες. 
Αυτό έχει ως αποτέλεσμα αρκετές 
φορές ασθενείς να χρειάζεται να πε
ριμένουν μέχρι και τρεις μέρες για να 
εφοδιαστούν το μηχάνημα.

Στο μεσοδιάστημα πολλοί σπεύ
δουν στη Λαμία και στη Λάρισα για να 
εξασφαλίσουν λύση. Υπάρχουν επί
σης εκείνοι που νοικιάζουν απλές

φιάλες οξυγόνου για να πάρουν «ανά
σα», όμως η παροχή οξυγόνου διαρ- 
κεί μόνο για έξι ώρες για αυτό και πολ
λοί προμηθεύονται τρεις και τέσσερις 
φιάλες για να πορευτούν.

Συνολικά στον νομό Μαγνησίας 
υπολογίζεται ότι υπάρχουν προς διά
θεση περίπου 700 συσκευές παρο
χής οξυγόνου από τις εταιρείες. Από 
αυτές το 80% αυτή την περίοδο διατί
θεται αποκλειστικά σε ασθενείς που 
αφού αρνητικοποιηθούν και πάρουν 
εξιτήριο από το Αχιλλοπούλειο, πρέ
πει να συνεχίσουν την οξυγονοθερα
πεία στο σπίτι. Επίσης παροχή οξυγό
νου χρειάζονται άνθρωποι που πά
σχουν από κυστική ίνωση, έχουν καρ

διακή ανεπάρκεια κ.α. Παραπεμπτι
κό για τη χρήση οξυγονοθεραπείας 
μπορεί να δώσει μόνο ο γιατρός του 
Νοσοκομείου Βόλου ή ιδιώτης πνευ
μονολόγος που θα εξηγούν με ιατρική 
γνωμάτευση τους λόγους που κρίνε- 
ται απαραίτητη στο σπίτι.

Οπως εξήγησε στον ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ ο 
επικεφαλής των κλινικών κορονοϊού 
Χαράλαμπος Μάνδρος συνήθως οι 
ασθενείς που νοσούν βαρύτερα χρει
άζεται να συνεχίζουν για ένα διάστη
μα την οξυγονοθεραπεία στο σπίτι.

Κάθε δύο μέρες 
προμήθειες στο Νοσοκομείο
Πάντως στο Νοσοκομείο Βόλου η

κατάσταση έχει ομαλοποιηθεί, μετά 
από μία παρατεταμένη περίοδο που 
οι γιατροί είχαντον φόβο να μην «φαλ
τσάρει» το σύστημα παροχής οξυγό
νου στις κλινικές κορονοϊού και στη 
ΜΕΘ.

Το τμήμα προμηθειών εφοδιάζει 
την ειδική δεξαμενή του Νοσοκομεί
ου με οξυγόνο τέσσερις φορές την 
εβδομάδα, Δευτέρα, Τετάρτη, Παρα
σκευή και Σάββατο.

Η κάθε παραγγελία ανέρχεται σε 
περίπου 6.700 λίτρα οξυγόνου, από 
6.000 λίτρα που αφορούσαν οε κάθε 
παραγγελία που γίνονταν προ πανδη
μίας δύο φορές τον μήνα.

Το ασφυκτικό 
clawback κόβει και 

των εταιρειών το.. .οξυγόνο
Με αφορμή την έρευνα που έκανε 

ο ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ για να διαπιστώσει τι 
συμβαίνει με τις ελλείψεις που κατα
γράφονται στα μηχανήματα οξυγονο
θεραπείας, αναδείχτηκε ακόμη ένα 
σοβαρό θέμα που προκαλεί δυσλει
τουργίες στις εταιρείες που ασχο
λούνται με την οξυγονοθεραπεία.

Με μια νέα αιφνιδιαστική κίνηση εν 
μέσω πανδημίας ο ΕΟΠΥΥ από το πε
ρασμένο καλοκαίρι προκάλεσε με 
απόφασή του σημαντικές δυσλει
τουργίες στην ομαλή δραστηριότητα 
των εταιρειών ιατροτεχνολογικών

προϊόντων, οι οποίες ακόμη προσπα
θούν να επουλώσουν τις πληγές από 
την παρατεταμένη οικονομική κρίση.

Η απόφαση του οργανισμού να επι
βάλει την προείσπραξη -και μάλιστα 
σε ποσοστό 50%- της επικείμενης 
υπέρβασης δαπάνης (clawback) του 
2021 για ιατροτεχνολογικά, οδήγησε 
σε αδιέξοδο τις εταιρίες-παρόχους 
του κλάδου, καθώς την ίδια στιγμή 
δεν υπήρξε καμία αύξηση του προ
ϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ κατά την πε
ρίοδο της πανδημίας.

Μετά από πιέσεις το clawback μει
ώθηκε στο 227%, όμως οι περισσό
τερες εταιρείες κάνουν πλέον παραγ
γελίες εξοπλισμού με το σταγονόμε
τρο και αυτό μπορεί βραχυπρόθεσμα 
να εντείνει την αδυναμία παροχής 
προϊόντων οξυγονοθεραπείας στους 
ασθενείς του ΕΟΠΥΥ.

«Δυστυχώς δεν λήφθηκαν υπόψη οι 
θέσεις και προτάσεις μας και βρισκό
μαστε σήμερα στη δύσκολη θέση να 
πρέπει να ανταποκριθούμε στις δυ
σθεώρητες οικονομικές απαιτήσεις 
του ΕΟΠΥΥ, ταυτόχρονα με την τερά
στια αύξηση ζήτησης προϊόντων λό
γω της πανδημίας», επισημαίνεται σε 
ανακοίνωση του Πανελλήνιου Συλλό
γου ιδιωτών παροχών που καλούν το 
υπουργείο Υγείας να αναθεωρήσει 
τη στάση του.

ΒΑΣΩ ΚΥΡΙΑΖΗ
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1  Ληγμένα εμβόλια στις τρίτες χώρες
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

580.19 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τρίτη δόση μο- 
νον σε αυτούς 
με προβλήματα 
υγείας ή σε 
όσους έχουν 
λάβει αδρα- 
ι/οποιημένο 
εμβόλιο λέει ο 
Π.Ο.Υ.

Αυστηρή ανακοίνωση από 
τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας 
προς τις πλούσιες χώρες να μην 

στέλνουν εμβόλια στο πλαίσιο 
του COVAX λίγο πριν τη λήξη τους

Ληγμένα εμβόϋια 
στις τρίτες χώρες

*

Η
 δωρεά από τις πλούσιες 
χώρες δόσεων εμβολίων 
με σύντομη διάρκεια ζωής 
(ενίοτε και ληγμένα) στο παγκόσμιο 

πρόγραμμα διαμοιρασμού εμβολίων 
COVAX συνιστά «μείζον πρόβλημα», 
υπογράμμισε η διευθύντρια του ΠΟΥ 
Κέιτ Ο’Μπράιεν.

Αφορμή για τις δηλώσεις της ήταν 
οι αυξανόμενες ανησυχίες ότι πολλές 
αφρικανικές χώρες έρχονται αντιμέ
τωπες με το γεγονός ότι δεν προλα
βαίνουν να χορηγήσουν τα εμβόλια 
προτού αυτά λήξουν.

To Reuters μετέδωσε χθες ότι έως 
και 1 εκατομμύριο εμβόλια υπολογίζε
ται ότι έληξαν στη Νιγηρία τον περα
σμένο μήνα χωρίς να έχουν χρησι
μοποιηθεί, σε μια από τις μεγαλύ
τερες απώλειες που καταγράφονται 
μεμονωμένα σε μια χώρα, γεγονός 
το οποίο δείχνει τη δυσκολία που 
αντιμετωπίζουν αφρικανικά έθνη να 
καταφέρουν να φτάσουν τα εμβόλια 
στα χέρια των πολιτών τους.

Η Κέιτ Ο’Μπράιεν επισήμανε επί
σης ότι οι πλούσιες χώρες μπορεί να 
ξαναρχίσουν να συσσωρεύουν εμβό
λια, απειλώντας τις παγκόσμιες προ
μήθειες, καθώς θα επιζητούν να ενι- 
σχύσουν τα αποθέματά τους για να 
αναχαιτίσουν το νέο παραλλαγμένο 
στέλεχος Όμικρον του κορωνοϊού. 
Στο μεταξύ, η συμβουλευτική επιτρο
πή του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγεί
ας (ΠΟΥ) για τα εμβόλια συνιστά οι 
ανοσοκατεσταλμένοι ή αυτοί στους 
οποίους έχει χορηγηθεί αδρανοποι- 
ημένο εμβόλιο να λάβουν ενισχυτική 
δόση εμβολίου κατά της C0VID-19, 
δήλωσε χθες ο επικεφαλής της επι
τροπής.

Πολλές χώρες έχουν προχωρήσει 
στην χορήγηση ενισχυπκών δόσεων, 
έχοντας στο επίκεντρο των εκστρατει
ών τους τους ηλικιωμένους και τους 
ανθρώπους με υποκείμενα νοσή

ματα, αλλά οι ανησυχίες για τη νέα 
παραλλαγή Όμικρον έχουν ωθήσει 
κάποιες να επεκτείνουν τη χρήση των 
αναμνηστικών δόσεων σε ευρύτερο 
μερίδιο του πληθυσμού τους.

Με τα ποσοστά εμβολιασμού να 
είναι ανησυχητικά χαμηλά σε μεγάλο 
μέρος του αναπτυσσόμενου κόσμου, 
ο ΠΟΥ ανακοίνωσε τους τελευταίους 
μήνες ότι η χορήγηση των πρώτων 
δόσεων - και των αναμνηστικών- θα 
έπρεπε να αποτελεί προτεραιότητα.

Στη χθεσινή ενημέρωση των 
δημοσιογράφων, ο πρόεδρος της

SAGE Αλεχάντρο Κραβιότο σημεί
ωσε ότι τα εμβόλια παρέχουν ένα 
ισχυρό επίπεδο προστασίας κατά της 
σοβαρής νόσησης για τουλάχιστον έξι 
μήνες, αν και τα στοιχεία δείχνουν ότι 
η ανοσία ελαττώνεται κατά της σοβα
ρής νόσησης στους ηλικιωμένος και 
σε αυτούς με υποκείμενα νοσήματα.

«Προς το παρόν συνεχίζουμε να 
υποστηρίζουμε την ανάγκη για ισό
τητα στη διανομή (των εμβολίων) και 
την χρήση μιας τρίτης δόσης μόνον 
σε αυτούς» με προβλήματα υγείας ή 
ανθρώπους που έχουν λάβει αδρα-

νοποιημένο εμβόλιο, υπογράμμισε.
Τα εμβόλια κατά της C0VID-19 

προστατεύουν «πολύ καλά» για έξι 
μήνες μετά την χορήγηση της τελευ
ταίας δόσης με κάποια «ελάσσονος 
σημασίας, μέτρια μείωση» στην προ
στασία, συμπλήρωσε η Κέιτ Ο’Μπρά
ιεν, η διευθύντρια της υπηρεσίας του 
ΠΟΥ που είναι αρμόδια για την ανο
σοποίηση.

Μία δόση του εμβολίου της 
Johnson & Johnson εξακολουθεί να 
είναι αποτελεσματική, αλλά τα στοι
χεία από τις κλινικές δοκιμές της εται

ρείας που έγιναν με τη χρήση δύο 
δόσεων δείχνουν σαφώς το όφελος 
του περαιτέρω εμβολιασμού, πρόσθε- 
σε παράλληλα ο Κραβιότο.

Τα αδρανοποιημένα εμβόλια που 
λαμβάνουν τον SARS-CoV-2 και τον 
αδρανοποιούν ή τον σκοτώνουν χρη
σιμοποιώντας χημικές ουσίες, θερμό
τητα ή ακτινοβολία, παρασκευάζονται 
από τις κινεζικές εταιρείες Sinovac 
Biotech και Sinopharm, όπως και 
την Bharat Biotech της Ινδίας. Αυτά 
είχαν λάβει έγκριση για επείγουσα 
χρήση από τον ΠΟΥ.
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1  Ούτε ο Ξανθός δεν τους πιστεύει
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

60.98 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ούτε ο Ιανθόε 
δεν tous πιστεύει
Με ξεκάθαρο τρόπο ο πρώην υπουργός Υγεί
ας του ΣΥΡΙΖΑ Ανδρέας Ξανθός καταρρίπτει 
τα fake news Γιαννάκου καιτωντρολτου ΣΥ- 
ΡΙΖΑ για τις ΜΕΘ. «Αυτό υπερβαίνει κάθε λο
γική, δεν θεωρώ ότι συμβαίνει και ότι μπορεί 
να υπάρξει. Κατά την άποψή μου δεν συμβαί
νει αυτό το πράγμα», σημείωσε απαντώντας 
στους ισχυρισμούς για 47 κρεβάτια ΜΕΘ που 
κρατούνται... καβάντξα.



9;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Δεν αρκεί η ενίσχυση, χρειάζονται προσλήψεις
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

862.05 cm² Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Δεν αρκεί η ενίσχυση, 
χρειάζονται προσλήψεις

Μηχανισμό 
αυτόματης 

προκήρυξης των 
κενών οργανικών 

θέσεων, διασφάλιση 
της εργασιακής 

προοπτικής των 
συμβασιούχων και 

σοβαρή και μόνιμου 
χαρακτήρα 

αναβάθμιση των 
αποδοχών των 

εργαζομένων 
στο ΕΣΥ ζητάει 

ο Ξανθός

Του
ΚΩΣΤΑ ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΗ

Ε
κτακτη ενίσχυση, που αντιστοτχεί στο 
ήμισυ του μηνιαίου μισθού τους, θα 
λάβουν οι υγειονομικοί με βάση τρο
πολογία που ψηφίστηκε χθες μαζί με 
το νομοσχέδιο για την απολιγνιτοποίηση. Στην 
ίδια τροπολογία περιλαμβάνεται ρύθμιση για 

την άμεση καταβολή των εφημεριών που οφεί
λονται στους υγειονομικούς της πρώτης γραμ
μής στη μάχη κατά του κορωνοϊού.

Παράλληλα η τροπολογία προβλέπει και 
μείωση του χρόνου ισχύος του πιστοποιητι
κού νόσησης από τους έξι στους τρεις μήνες. 
«Θετική και επιβεβλημένη κίνηση» χαρα
κτήρισε το έκτακτο επίδομα στους υγειονο
μικούς ο Ανδρέας Ξανθός, τονίζοντας ότι 
«δεν αρκεί όμως».

Ο τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙΖ Α ζήτησε μό
νιμου χαρακτήρα αυξήσεις στους μισθούς των 
υγειονομικών, βελτίωση των συνθηκών εργα
σίας, ένταξη στα βαρέα κι ανθυγιεινά και προ
σλήψεις μόνιμου προσωπικού.

«Η έμπρακτη στήριξη του ανθρώπινου δυ

ναμικού των δημόσιων δομών Υγείας πρέπει να 
συνοδεύεται από βελτίωση των συνθηκών ερ
γασίας και τόνωση του ηθικού τους» πρόσθεσε 
ο Αν. Ξανθός υπογραμμίζοντας ότι «μόνο έτσι 
μπορεί να αντιμετωπιστεί η κρίση στελέχωσης 
του ΕΣΥ και το κύμα φυγής νέων γιατρών - 
επαγγελματιών υγείας από το δημόσιο σύστη
μα Υγείας και από τη χώρα».

Δεν θα πάρουν επίδομα 
οι υγειονομικοί σε αναστολή

Ο υπουργός Υγείας Θανάσης Πλεύρης διευ
κρίνισε ότι το επίδομα αφορά και τους εργαζό
μενους στις Τοπικές Μονάδες Υγείας, αλλά και 
στρατιωτικούς υγειονομικούς που εργάζονται 
στα εμβολιαστικά κέντρα. Απαντώντας σε ερώ
τηση της εισηγήτριας του ΣΥΡΙΖΑ Πέτης Πέρ
κα, ο Θ. Πλεύρης ξεκαθάρισε ότι το επίδομα δεν 
θα πάρουν όσοι υγειονομικοί έχουν τεθεί σε 
αναστολή εργασίας, παρότι δούλευαν μέχρι τέ
λος Αυγούστου.

«Το επίδομα είναι γι’ αυτούς που βρίσκονται 
στη μάχη και η μάχη γίνεται αυτή τη στιγμή» 
υποστήριξε ο Θ. Πλεύρης, ξεχνώντας ότι και οι 
υγειονομικοί σε αναστολή έδιναν μέχρι πολύ

πρόσφατα τη μάχη κατά της πανδημίας στις 
ίδιες αντίξοες συνθήκες με τους υπόλοιπους.

Ο Θάνος Πλεύρης συμπλήρωσε ότι η μείω
ση του χρόνου ισχύος του πιστοποιητικού νό
σησης έρχεται μετά από σχετική εισήγηση των 
ειδικών, ενώ θα υπάρξει μεταβατικό χρονικό 
διάστημα για όσους, με δεδομένο το εξάμηνο, 
δεν είχαν προγραμματίσει ακόμα τον εμβο
λιασμό τους.

Πρόωροι πανηγυρισμοί Πλεύρη 
για τους εμβολιασμούς

Ο Θάνος Πλεύρης ενημέρωσε ότι περίπου το 
17% των ανεμβολίαστων άνω των 60 ετών προ
γραμμάτισαν ραντεβού με την απειλή του προ
στίμου, ενώ πάνω από 900.000 πολίτες προ
γραμμάτισαν την αναμνηστική δόση μετά τη 
δυνατότητα που δόθηκε αυτή να γίνεται με τη 
συμπλήρωση τριμήνου.

Ο Θ. Πλεύρης έσπευσε πρόωρα να διακηρύ
ξει ότι «μόλις ολοκληρωθεί ο κύκλος των ατό
μων που έκαναν την πρώτη δόση θα έχουμε ξε- 
περάσει τον ευρωπαϊκό μέσο όρο ως προς τα 
ποσοστά εμβολιασμού», δηλαδή 80% των ενη
λίκων και 70% του συνολικού πληθυσμού.



10;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Έγκλημα με ευθύνη Μητσοτάκη η ύπαρξη 152
διασωληνωμένων εκτός ΜΕΘ»

Πηγή: ΑΝΑΤΡΟΠΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1572.03
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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1  «Έγκλημα με ευθύνη Μητσοτάκη η ύπαρξη 152 διασωληνωμένων εκτός
ΜΕΘ»

Πηγή: ΑΝΑΤΡΟΠΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

«Έγκλημα με ευθύνη Μητσοτάκη η ύπαρξη 152
διασωληνωμένων εκτός ΜΕΘ»

Δριμεία επίθεση εξαπέλυ
σε στον πρωθυπουργό ο 
εκπρόσωπος Τύπου του 
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική 
Συ μ μ αχ ία, με αφορμή 
τις πρόσφατες «επιστη
μονικές» δηλώσεις του 
Κυριάκου Μητσοτάκη για 
τις διασωληνώσεις εκτός 
ΜΕΘ, αλλά και τη συνολι
κή κυβερνητική διαχείρι
ση της πανδημίας,

«Η κυβέρνηση έχει συνθηκο
λογήσει με την καθημερινή 
τραγωδία που ζούμε στην 
πανδημία», υπογράμμισε ο κ. 
Ηλιόπουλος, στη ραδιοφω
νική του συνέντευξη. «Αυτή 
τη στιγμή η Ελλάδα βρίσκε
ται δύο φορές πάνω από 
του ευρωπαϊκό μέσο όρο σε 
καθημερινές απώλειες ανά 
εκατομμύριο κατοίκους», 
σημείωσε και τόνισε: «πλέον 
μιλάμε για έγκλημα». «Όταν 
είμαστε σε αυτή τη θέση, 
μιλάμε πλέον για εγκληματι
κά λάθη».

«Χθες είχαμε 116 νεκρούς. 
Νομίζω ότι είναι χρέος μας 
να κάνουμε στην κυβέρ
νηση μια απλή ερώτηση: 
πόσες από τις καθημερινές 
απώλειες συμβαίνουν εκτός 
ΜΕΘ», επισήμανε. «Η κυβέρ
νηση πρέπει να απαντήσει», 
πρόσθεσε, «γιατί δύο χρόνια 
μετά την έναρξη της παν
δημίας, ένα χρόνο μετά τον 
περσινό φονικό Νοέμβρη και 
Δεκέμβρη στη βόρεια Ελλά
δα, βρισκόμαστε όχι απλά 
στην ίδια, αλλά σε χειρότερη 
θέση». «Όταν χθες το βράδυ 
έχουμε 152 ανθρώπους δια- 
σωληνωμένους εκτός ΜΕΘ, 
η ευθύνη είναι εγκληματική 
και έχει ονοματεπώνυμο, 
Κυριάκος Μητσοτάκης», 
υπογράμμισε ο εκπρόσω
πος Τύπου της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης.

«0 κ. Καπραβέλος, διευθυ
ντής ΜΕΘ στο νοσοκομείο 
Γίαπανίκολάου της Θεσσα
λονίκης, το είπε ξεκάθαρα: 
“Εκτός ΜΕΘ ο ασθενής δεν 
έχει καμία τύχη"», ανέφερε. 
«Σύμφωνα με έρευνα, τα

ποσοστά θνητότητας σε αν
θρώπους που είναι πρόχειρα 
διασωληνωμένοι εκτός ΜΕΘ 
- ενώ θα έπρεπε να είναι 
διασωληνωμένοι σε ΜΕΘ - 
αγγίζουν το 97% με 99%», 
σημείωσε ο κ. Ηλιόπουλος. 
«Και την ίδια στιγμή, πριν 
μερικές μέρες ακούσαμε τον 
κ. Μητσοτάκη να λέει ουσι
αστικά ότι είναι το ίδιο να 
είσαι διασωληνωμένος εντός 
ΜΕΘ ή εκτός ΜΕΘ», υπενθύ
μισε. «Με μία του φράση, ο 
πρωθυπουργός κατήργησε 
την εντατικολογία και εμ
φανίστηκε ως αρνητής της 
επιστήμης», είπε χαρακτηρι
στικά.

Μιλώντας χθες το βράδυ στο 
κεντρικό δελτίο ειδήσεων 
του «Star Κεντρικής Ελλά
δας», ο Νάσος Ηλιόπουλος 
επανέλαβε ότι «η κυβέρνηση 
δεν έχει κανένα σχέδιο για 
αυτά που πρέπει να γίνουν 
άμεσα». «Σή μέρα έχου με 
500.000 πολίτες άνω των 60 
που δεν έχουν εμβολιαστεί 
και 1,5 εκ. πολίτες άνω των 
60 που πρέπει να κάνουν 
αναμνηστική δόση», ανέ
φερε, εξηγώντας ότι «ακό

μη και στο μέγιστο ρυθμό 
εμβολιασμού, για τον επό
μενο ενάμίση με δύο μήνες 
θα έχουμε καθημερινά 80 
με 100 νεκρούς». Ως πρώτο 
άμεσο μέτρο που πρέπει να 
πάρει η κυβέρνηση, τόνισε 
την ανάγκη «να γίνει εδώ 
και τώρα επίταξη των ιδι
ωτικών κλινικών». «Δεν 
γίνεται οι ιδιωτικές κλινικές 
και τα στρατιωτικά νοσο
κομεία να είναι εκτός της 
μάχης», επισήμανε ο Νάσος 
Ηλιόπουλος. Ζήτησε ακόμα 
«να μπουν άμεσα στο δημό
σιο σύστημα υγείας οι 800 
γιατροί που βρίσκονται στις 
λίστες αναμονής για πρό
σληψη».

Επίσης, κάλεσε την κυβέρ
νηση «να σταματήσει εδώ 
και τώρα τις συγχωνεύσεις 
σχολικών τμημάτων εν 
μέσω πανδημίας» και να 
«εφαρμόσει ξανά το μέτρο 
της τηλεργασίας όπου εί
ναι εφικτό, σε δημόσιο και 
ιδιωτικό τομέα, για να απο- 
συμπιεστείη κατάσταση 
στα μέσα μεταφοράς και 
τους μαζικούς χώρους εργα
σίας». «Επιπλέον, χρειάζεται

η κυβέρνηση να κάνει πραγ
ματικά μαζικό testing -είναι 
κοροϊδία το ένα self test πριν 
τα Χριστούγεννα», τόνισε ο 
κ. Ηλιόπουλος. «Δεν γίνεται 
οι πολίτες, εμβολιασμένοι 
και ανεμβολίαστοι, να μην 
έχουν δωρεάν πρόσβαση 
σε ένα μοριακό test όταν το 
χρειάζονται», σημείωσε.

Όσον αφορά τον εμβολια
σμό, υπογράμμισε ότι «χρει
άζεται να ακολουθήσουμε 
το επιτυχημένο παράδειγμα 
της Πορτογαλίας». «Η Πορ
τογαλία δεν ακολούθησε 
κανένα μέτρο οικονομικού 
εκβιασμού -όπως αυτό που 
επέβαλε ο κ. Μητσοτάκης 
με τα 100 ευρώ πρόστιμο», 
είπε. «Αντίθετα, ενίσχυσε 
την πρωτοβάθμια φροντίδα, 
έκανε εμβολιασμούς πόρτα- 
πόρτα, οργάνωσε κινητές 
μονάδες στις οποίες συμμε
τείχαν ψυχολόγοι, κοινωνι
κοί λειτουργοί, άνθρωποι 
από την τοπική αυτοδιοίκη
ση. Και κατάφερε με αυτόν 
τον τρόπο να εμβολιάσει 
σχεδόν το σύνολο του πλη
θυσμού άνω των 12 ετών», 
υπογράμμισε. «Εμείς λέμε 
κάν' το όπως η Πορτογαλία», 
τόνισε ο Νάσος Ηλιόπουλος.

Ερωτηθείς για τα αποτελέ
σματα του πρώτου γύρου 
εκλογών στο ΚΙΝ.ΑΛΛ., 
σχολίασε: «Αυτό που είδαμε 
την Κυριακή το βράδυ, είναι 
ότι ο ι δη μοσκοπή σεις για 
μια ακόμη φορά φαίνεται 
πως αντί να αποτυπώνουν 
μια πραγματικότητα, προ
σπαθούν να τη διαμορφώ
σουν». «Η τεράστια απόκλι
ση ανάμεσα στο εκλογικό 
αποτέλεσμα και σε αυτό 
που καταγραφόταν όλο το 
προηγούμενο διάστημα στις 
δημοσκοπήσεις δεν είναι ένα 
ζήτημα που αφορά μόνο το 
πολιτικό σύστημα αλλά και 
τους πολίτες. Γιατί έχει να 
κάνει με την ποιότητα της 
Δημοκρατίας», σημείωσε 
ο εκπρόσωπος Τύπου του 
ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμ
μαχία.



12;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Η 3η δόση του εμβολίου αδρανοποιείτην παραλλαγή
«Όμικρον» λένε Pfizer-BioNTech

Πηγή: ΑΝΑΤΡΟΠΗ Σελ.: 1,14 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1092.46
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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1  Η 3η δόση του εμβολίου αδρανοποιείτην παραλλαγή «Όμικρον» λένε
Pfizer-BioNTech

Πηγή: ΑΝΑΤΡΟΠΗ Σελ.: 1,14 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Η 3η δόση του εμβολίου αδρανοποιείτην παραλλα
γή «Όμικρον» λένε Pfizer-BioNTech

Τα αποτελέσματα νέων 
μελετών για την αποτε- 
λεσματικότητα του εμβο
λίου των Pfizer/BioNTech 
απέναντι στην παραλλα
γή "Όμικρον" του κορονο- 
ϊού, ανακοίνωσαν σήμερα 
οι δύο εταιρείες.

Όπως αναφέρεται σε σχε
τική ανακοίνωση, το εμβό
λιο κατά της Covid-19 των 
Pfizer/BioNTech "διατηρεί 
την αποτελεσματικότητά 
του" απέναντι στην “Όμι
κρον" έπειτα “από την 
χορήγηση τριών δόσεων" 
Σύμφωνα με τις μελέτες 
που πραγματοποίησαν οι

δύο εταιρείες, "το εμβόλιο 
παραμένει αποτελεσματικό 
κατά της Covid-19, καθώς 
επίσης και κατά της παραλ
λαγής Όμικρον' αν χορηγη
θεί τρεις φορές", αλλά η νέα 
παραλλαγή “δεν εξουδετε
ρώνεται επαρκώς μετά την 
χορήγηση δύο δόσεων".

Οι δύο εταιρείες ανακοί
νωσαν ότι οι αρχικές εργα
στηριακές μελέτες δείχνουν 
ότι μια τρίτη δόση του 
εμβολίου τους κατά του 
κορωνοιού, εξουδετερώνει 
(neutralize) την παραλλαγή 
Όμικρον, γεγονός που θα 
επιταχύνει τη χορήγηση της

αναμνηστικής δόσης σε όλο 
τον κόσμο.

«Με την τρίτη υπάρχουσα 
αναμνηστική δόση του εμ
βολίου, αυξάνονται τα αντι
σώματα στον οργανισμό 
κατά 25 φορές, παρέχοντας 
παρόμοιο επίπεδο με αυτό 
που διαπίστωσαν οι επιστή
μονες, ύστερα από τις πρώ
τες δύο δόσεις του εμβολίου 
έναντι του αρχικού ιού και 
άλλων παραλλαγών του», 
ανακοίνωσαν σήμερα οι δυο 
εταιρείες.

«Στο πλάσμα αίματος αν
θρώπων που έχουν κάνει

δύο δόσεις του εμβολίου 
κατά του κορωνοιού, τα 
επίπεδα εξουδετερωτικών 
αντισωμάτων είναι πάνω 
από 25 φορές λίγότερα σε 
σχέση με την παραλλαγή 
Όμικρον έναντι του αρχικού 
στελέχους του ιού», προ
σθέτουν.

Pfizer: Πότε θα είναι διαθέ
σιμο ένα εμβόλιο ειδικά για 
την “Όμικρον", εάν κρίθεί 
αναγκαίο "Θα συνεχίσου με 
την ανάπτυξη ενός ειδικού 
για την παραλλαγή Ομικρον 
εμβολίου και ελπίζουμε ότι 
θα είναι διαθέσιμο μέχρι τον 
Μάρτιο στην περίπτωση 
που θα είναι αναγκαία μία 
προσαρμογή", προστίθεται 
στην ανακοίνωση.

Από την πλευρά του, ο 
διευθύνων σύμβουλος της 
Pfizer, Άλμπερτ Μπουρλά, 
υπογράμμισε ότι "αν και 
δύο δόσεις του εμβολίου 
μπορούν να παράσχουν 
προστασία κατά της σο
βαρής νόσησης που προ- 
καλείται από το στέλεχος 
'Όμικρον', είναι σαφές, σύμ
φωνα με τα προκαταρκτικά 
στοιχεία, ότι η προστασία 
είναι βελτιωμένη μετά την 
τρίτη δόση του εμβολίου 
μας".



14;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Εξηγήσεις για όλα, από τις VIP ΜΕΘ μέχρι τον αριθμό
διασωληνωμένων και των νεκρών εκτός ΜΕΘ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

576.43 cm² Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εξηγήσεις για όλα, από τις VIΡ ΜΕΘ 
μέχρι τον αριθμό διασωληνωμένων 
και των νεκρών εκτός ΜΕΘ
Με ερώτησή τους στον υπουργό Υγείας 31 βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ - Π.Σ. 
φέρνουν στη Βουλή τις καταγγελίες επισημαίνοντας ότι δημοσιεύματα δείχνουν 
πως η πλειονότητα των VIP ΜΕΘ βρίσκονται σε «Ευαγγελισμό» και «Σωτηρία»

ριάντα ένας βουλευτές του 
ΣΥΡΙΖΑ - Π.Σ. καλούν τον 
Θάνο Πλεύρη να απαντή
σει εάν υπάρχουν ΜΕΘ 

που παραμένουν κλειστές και προο
ρίζονται για VIP ασθενείς, ζητώ
ντας να κατατεθούν στη Βουλή όλα 
τα στοιχεία για τον αριθμό των δια- 
σωληνωμένων εκτός ΜΕΘ και τον 
αριθμό των θανάτων διασωληνω- 
μένων εκτός ΜΕΘ, σημειώνοντας 
πως οι σχετικές δημόσιες καταγγε
λίες «δείχνουν τον απόλυτο εκτρο- 
χιασμό της κυβερνητικής πολιτικής 
στη διαχείριση του δημόσιου συ
στήματος Υγείας». Μάλιστα οι βου
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ κατηγορούν 
τον υπουργό Υγείας ότι σε γραπτή 
απάντηση - υπεκφυγή του έκανε 
αναφορά για διακίνηση fake news 
που προσβάλλουν τους γιατρούς, 
χωρίς όμως να δώσει καμία περαι
τέρω επαρκή και σαφή διευκρίνιση 
για τον πραγματικό αριθμό των 
ΜΕΘ στα νοσοκομεία της χώρας.

Από την άλλη πλευρά, σχολιάζει η

Κουμουνδούρου, η θέση του κυβερ
νητικού εκπροσώπου ήταν δηλωτική 
της έντονης αμηχανίας και της δι
γλωσσίας της κυβερνητικής πολιτι
κής, καθώς δεν διέψευσε τις δηλώ
σεις των συνδικαλιστών, θεωρώντας 
μάλιστα αδιανόητο να γίνονται τέ
τοιες διακρίσεις. Σημείωσε μάλιστα 
ότι, αν υπάρχουν συγκεκριμένα στοι
χεία, αυτά πρέπει να καταγγελθούν 
και να διερευνηθούν.

Οι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ - Προ
οδευτική Συμμαχία αναφέρουν ότι, 
σύμφωνα με δημοσιεύματα, η πλειο
νότητα των VIP ΜΕΘ βρίσκονται 
στα νοσοκομεία «Ευαγγελισμός» και 
«Σωτηρία», όπου οι VIP ασθενείς 
τυγχάνουν ιδιαίτερης φροντίδας 
άκρως δυσανάλογης με τους άλλους 
ασθενείς, ενώ φαίνεται να έχουν και 
πρωτοφανείς και παράλογες απαιτή
σεις σε σχέση με τους υπόλοιπους 
ασθενείς. Η αξιωματική αντιπολίτευ
ση επισημαίνει ότι η Πολιτεία οφείλει 
να διασφαλίζει την ισότιμη πρόσβα
ση όλων των πολιτών στο δημόσιο

σύστημα Υγείας, ενώ οι καταγγελίες 
δείχνουν την απόλυτα στρεβλή εικό
να που έχει δημιουργήσει η κυβέρ
νηση. Τονίζει ότι οι κυβερνητικοί χει
ρισμοί θέτουν σε διακινδύνευση τη 
δημόσια υγεία και προσβάλλουν βά
ναυσα ασθενείς και υγειονομικούς, 
την ώρα που καθημερινά χάνουν την 
ζωή τους εκατοντάδες ασθενείς.

Για τους παραπάνω λόγους οι βου
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ ζητούν αναλυτι
κά στοιχεία για τους ασθενείς εντός 
και εκτός ΜΕΘ, τις συνθήκες που κα
τέληξαν οι πολίτες, τη διαθεσιμότητα 
των ΜΕΘ και πόσες έχουν δεσμευτεί 
από ιδιώτες και στρατιωτικά νοσοκο
μεία. Επίσης ο Θάνος Πλεύρης ερω- 
τάται για την πληρότητα των Μονά
δων και αν υπάρχουν κενά κρεβάτια, 
πόσες και σε ποια νοσοκομεία της χώ
ρας βρίσκονται. Τέλος, η αξιωματική 
αντιπολίτευση ζητάει εξηγήσεις για το 
αν αληθεύουν οι καταγγελίες για VIP 
ΜΕΘ γενικά, αλλά και σε δύο από τα 
μεγαλύτερα νοσοκομεία της χώρας.

Αντώνης Ραυτόπουλος
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1  Αφήνουν απέξω από το έκτακτο επίδομα τους
ανεμβολίαστους υγειονομικούς

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

123.61 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αφήνουν απέξω από 
το έκτακτο επίδομα 
tous ανεμβολίαστοΐβ 
υγειονομικού$
Κατατέθηκε η τροπολογία για την καταβο
λή έκτακτης οικονομικής ενίσχυσης στο us 
υγειονομικούς, η οποία αιρήνει απέξω 
ooous βγήκαν σε αναστολή. Τοεπίδομαθα 
καταβληθεί με τη μισθοδοσία του Δεκεμ
βρίου και ισούται με το μισό του καταβαλ- 
λομένου μηνιαίου βασικού μισθού των δι
καιούχων.

Με δεδομένο ότι οι πληρωμές των δημο
σίων υπαλλήλων γίνονται στα μέσα και τα 
τέλη του μήνα, το πιθανότερο σενάριο είναι 
να δοθεί μετά τα Χριστούγεννα και πριν από 
την Πρωτοχρονιά με την εκκαθάριση του 
Δεκεμβρίου, ενώ δεν αποκλείεται να κα
ταβληθεί και με την πληρωμή του πρώτου 
1 δνθημέρου, δηλαδή, crus 17 Δεκεμβρίου.

Η είδηση εν προκειμένω είναι ότι με 
βάση την τροπολογία, το μισό του βασικού 
μισθού θα εισπράξουν όσοι έχουν μισθο
δοτηθεί καθ' όλο το χρονικό διάστημα από 
την 1η Ιανουάριου 2021 μέχρι και τις 30 
Νοεμβρίου 2021.Όσοι, δηλαδή, προσλή- 
φθηκαν μετά την 1 η Ιανουάριου του 2021 
θα εισπράξουν το τμήμα ms ενίσχυσης που 
αναλογεί στο χρόνο της εργασίας τους.

Εξαιρούνται από την καταβολή της ενί
σχυσης όσοι απουσιάζουν με οποιαδήπο
τε άδεια καθ' όλο το χρονικό διάστημα, με 
εξαίρεση την αναρρωτική άδεια, και όσοι 
έχουν τεθεί σε αναστολή καθηκόντων, δη
λαδή, οι ανεμβολίαστοι. Σε περίπτωση άρ
σης αναστολής ο δικαιούχος λαμβάνει το 
τμήμα ms έκτακτης οικονομικής ενίσχυσης 
που αναλογεί από το διάστημα ms επιστρο
φής του στην εργασία.
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1  «Φλέγεται» η πόλη με 100% γεμάτες ΜΕΘ
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1135.97
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΙΕ ΔΥΣΚΟΛΗ ΘΕΣΗ Η ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

«Φλέγεται» η πόλη
με 100% γεμάτες ΜΕΘ
Ασφυκτικά γεμάτες παραμένουν οι κλίνες ΜΕΘ στη Βόρεια Ελλάδα παρότι η πανδημία παρουσιάζει ύφεση στην υπόλοιπη χώρα. ΣΕΛ 6
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1  «Φλέγεται» η πόλη με 100% γεμάτες ΜΕΘ
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-12-2021

ΑΠΟ ΔΕΥΤΕΡΑ

Lockdown για 
τους άνω των 60 
χωρίς τρίτη δόση

Ο υπουργός υγείας ανακοίνωσε 
ότι μετά από 7 μήνες από τη 
δεύτερη δόση όλοι οι άνω των 
60 ετών Οα θεωρούνται ως 
ανεμβολίαστοι και Οα υπόκειν- 
ται σε όλους τους περιορισμούς 
που ισχύουν σε όσους δεν έχουν 
κάνει πρώτη δόση. ΣΕΛ 6

ΑΛ. ΜΠΟΥΡΑΑ

«Ισως χρειαστεί 
να κάνουμε και 
τέταρτο εμβόλιο»

Στο τραπέζι ρίχνει από τώρα ο 
Άλμπερτ Μπουρλά το ενδεχόμε
νο χορήγησης τέταρτης δόσης 
για καλύτερη προστασία έναντι 
της μετάλλαξης Omicron. ΣΕΛ 6
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1  «Φλέγεται» η πόλη με 100% γεμάτες ΜΕΘ
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-12-2021

«Φλέγεται» η Θεσσαλονίκη 
παρά τη μείωση κρουσμάτων
Γεμάτες οι ΜΕΘ και πολύ αργή αποκλιμάκωση της πανδημίας στην πόλη

Τ
άση αργής αποκλιμάκωσης 
στη συγκέντρωση του ιι- 
κού φορτίου των αστικών 
αποβλήτων της Θεσσαλο
νίκης δείχνουν και οι νεό
τερες ημερήσιες μετρήσεις για την έρευ
να που διεξάγει η Ομάδα Επιδημιολογίας 

Λυμάτων του ΑΠΘ με την ΕΥΑΘ, σε συ
νεργασία με την Περιφέρεια Κεντρικής 
Μακεδονίας και στο πλαίσιο του Εθνικού 
Δικτύου του ΕΟΔΥ.

Επιβεβαιώνεται η πτωτική τάση που 
ξεκίνησε να καταγράφεται από τις 26 Νο
εμβρίου και μετά. Στα δείγματα από τη 
Δευτέρα, το ιικό φορτίο των λυμάτων με- 
τράται στο επίπεδο της 5ης Νοεμβρίου, 
όταν ξεκινούσε η κορύφωση του τρέχον
τος κύματος της πανδημίας, με το ιικό 
φορτίο να φτάνει σε υψηλό επίπεδο όλων 
των περιόδων από την εμφάνιση του 
SARS-CoV-2 στις 25 Νοεμβρίου 2021.

Συγκεκριμένα, στα δείγματα που λαμ- 
βάνονται καθημερινά στην είσοδο της 
Εγκατάστασης Επεξεργασίας Λυμάτων 
Θεσσαλονίκης, αναφορικά με τις εξορθο- 
λογισμένες τιμές σχετικής έκκρισης ιικού 
φορτίου, η μέση τιμή των δύο πιο πρό
σφατων μετρήσεων, δηλαδή της Δευτέ
ρας 06/12 και της Τρίτης 07/12 είναι:

• Οριακά μειωμένη (-15%) σε σχέση 
με τη μέση τιμή των δύο αμέσως προ
ηγούμενων μετρήσεων, του Σαββάτου 
04/12 και της Κυριακής 05/12.

• Μειωμένη (-26%) σε σχέση με την 
μέση τιμή της προηγούμενης Δευτέρας 
29/11 και Τρίτης 30/11.

«Θα χρειαστούν αρκετές 
εβδομάδες για χαλαρώσουν 
τα νοσοκομεία»

«Παρατηρούμε μία αργή αποκλιμάκω
ση που συμβαδίζει με τα εργαστηριακά 
επιβεβαιωμένα κρούσματα στην πόλη. 
Στη προχθεσινή (8/12) ημερήσια έκθεση 
επιδημιολογικής επιτήρησης του ΕΟΔΥ, ο 
μέσος όρος κρουσμάτων των τελευταίων 
7 ημερών είναι 779 κρούσματα, όταν ο 
αντίστοιχος μέσος όρος στην έκθεση της

1ης Δεκεμβρίου ήταν 952 κρούσματα. 
Φυσικά όλα αυτά δεν αναιρούν ότι εξα
κολουθεί να υπάρχει ένα ιδιαίτερα υψηλό 
επίπεδο διασποράς του ιού στην κοινότη
τα και ακόμη κι αν συνεχιστεί η βελτίωση 
των δεικτών, θα χρειαστούν αρκετές 
εβδομάδες για να αποτυπωθεί στην εικό
να των νοσοκομείων και τους σκληρούς 
δείκτες της πανδημίας, δηλαδή τους θα
νάτους και διασωληνώσεις. Γι’ αυτό πα
ραμένει εξαιρετικά κρίσιμη η αυστηρή 
τήρηση των μέτρων πρόληψης και αυτο
προστασίας από την έκθεση στον ιό», δή
λωσε ο πρύτανης του ΑΠΘ και επιστημο
νικά υπεύθυνος του ερευνητικού έργου, 
καθηγητής Νίκος Παπαϊωάννου.

Ο κ. Παπαϊωάννου σημείωσε πως την 
τάση αποκλιμάκωσης που φαίνεται στα 
λύματα επιβεβαιώνει ακόμη και η επιδη- 
μιολογική επιτήρηση στην πανεπιστημια
κή κοινότητα του ΑΠΘ, όπου ο αριθμός 
των νέων κρουσμάτων ήταν σημαντικά 
μειωμένος την εβδομάδα 29/11- 
5/12/2021, με τον μέσο όρο ανά τμήμα να 
είναι μικρότερος από 3 κρούσματα.

Η περιορισμένη διασπορά στην πανε
πιστημιακή κοινότητα, όπως εξήγησε ο 
πρύτανης του ΑΠΘ, σχετίζεται με το πο
λύ υψηλό ποσοστό εμβολιαστικής κάλυ
ψης σε φοιτητές, διδακτικό και διοικητικό 
προσωπικό, και «είναι σημαντικό στοι
χείο καθώς πολλοί φοιτητές, που έχουν 
έλθει από άλλες πόλεις θα επιστρέφουν 
στις οικογένειές τους για τις διακοπές των

Χριστουγέννων». «Αν η εμβολιαστική 
κάλυψη ήταν αντίστοιχη και στο σύνολο 
του πληθυσμού της πόλης, τα νοσοκομεία 
δε θα είχαν την πίεση που αντιμετωπίζουν 
σήμερα. Γι’ αυτό το πιο ενθαρρυντικό 
στοιχείο παραμένει η αύξηση των εμβο
λιασμών των τελευταίων ημερών», τόνι
σε.

Διπλάσιοι οι ασυμπτωματικοί 
φορείς από τα επιβεβαιωμένα 
κρούσματα

Το μοντέλο της Ομάδας Επιδημιολο
γίας Λυμάτων του ΑΠΘ μετά και τον 
εξορθολογισμό των μετρήσεων έδειξε ότι 
στην κορύφωση του τωρινού κύματος της 
πανδημίας τα αδήλωτα κρούσματα -κυ
ρίως ασυμπτωματικοί φορείς- έφτασαν 
να είναι σχεδόν διπλάσια των εργαστη
ριακά επιβεβαιωμένων.

«Αυτό το νούμερο είναι περίπου το μι
σό του περσινού Νοέμβρη, που σημαίνει 
ότι η διασπορά στο παρόν κύμα της παν
δημίας είναι πολύ μικρότερη από ό,τι 
όταν δεν υπήρχαν εμβόλια», δήλωσε στο 
ΑΠΕ-ΜΠΕ ο καθηγητής Χημείας του 
ΑΠΘ, Θοδωρής Καραπάντσιος. «Με βά
ση τα λύματα στην κορύφωση του τωρι
νού κύματος ο συνολικός αριθμός των 
μολυσμένων ατόμων, που έχουν αυξημέ
νη πιθανότητα μετάδοσης της μόλυνσης - 
ιικό φορτίο στο +-30% του μέγιστου φορ
τίου- είναι περίπου 24000 άτομα. Για την

ευρύτερη περιοχή της Θεσσαλονίκης αυ
τό αντιστοιχεί περίπου στο 3% του πλη
θυσμού», διευκρίνισε ο καθηγητής.

Παραμένουν στο 100% 
οι ΜΕΘ στη Βόρεια Ελλάδα

Ασφυκτικά γεμάτες παραμένουν οι 
κλίνες ΜΕΘ στη Βόρεια Ελλάδα παρότι 
η πανδημία παρουσιάζει ύφεση στην υπό
λοιπη χώρα, όπως σημείωσαν η καθηγή- 
τρια Παιδιατρικής Λοιμωξιολογίας και 
μέλος της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων 
Βάνα Παπαευαγγέλου και ο επίκουρος 
καθηγητής Γκίκας Μαγιορκίνης. «Οι δια- 
σωληνωμένοι ασθενείς παραμένουν 
στους 700. Στο 67% στις απλές κλίνες και 
στο 80% στις ΜΕΘ, ενώ στη Βόρεια Ελ
λάδα στο 100%», ανέφερε η κ. Παπα
ευαγγέλου.

Αντίθετα, πλην των νέων κρουσμάτων, 
σαφή μείωση εμφανίζει η θετικότητα των 
εργαστηριακών ελέγχων, στο 1,55%. 
Μείωση σημειώνεται και στη θετικότητα 
που προκύπτει από τη θετικότητα των 
δειγματοληψιών του ΕΟΔΥ στο 2%. Θε
τικά είναι και τα δεδομένα από την ανά
λυση λυμάτων, που φαίνεται να μειώνε
ται. Ωστόσο, δεν χρειάζεται εφησυχα
σμός, καθώς τα ενεργά κρούσματα ξεπερ
νούν τα 50.000, είπε η κυρία Παπαευαγ
γέλου.

Με βάση αυτό, καθόλη τη διάρκεια 
του Δεκεμβρίου αναμένεται ότι θα έχουμε 
650-700 ασθενείς. Οι περιοχές με τον με
γαλύτερο αριθμό νέων κρουσμάτων είναι 
αυτές που έχουν και τη χαμηλότερη εμβο- 
λιαστική κάλυψη, όπως στην Πέλλα. Πα
ράλληλα, παρατηρείται αύξηση κρου
σμάτων και σε περιοχές που δεν έχουν 
κάνει την τρίτη δόση. Η κυρία Παπα
ευαγγέλου τόνισε ότι είναι ανάγκη για 
άμεση χορήγηση της τρίτης δόσης γίνεται 
πιο επιτακτική. Μέχρι σήμερα δεν είχαμε 
κανένα σοβαρό σύμπτωμα από πολίτη 
που έλαβε την τρίτη δόση.

Τέλος, σήμερα ανοίγει η πλατφόρμα 
για τον εμβολιασμό των παιδιών 5-12 
ετών. Στις ΗΠΑ, σύμφωνα με τα δεδομέ

να, πάνω από 5 εκατομμύρια παιδιά 
έχουν λάβει την πρώτη δόση και 1,8 εκα
τομμύρια έχουν ολοκληρώσει τον εμβο
λιασμό.

Πλεύρης: Οι άνω των 60 ετών 
χωρίς τρίτη δόση 
θεωρούνται... ανεμβολίαστοι 
τη Δευτέρα

Σε καθεστώς lockdown αναμένεται 
να τεθούν από την ερχόμενη Δευτέρα 
όσοι εμβολιασμένοι πολίτες άνω των 60 
δεν έκαναν την τρίτη δόση του εμβολί
ου κατά του κορωνοϊού έχοντας αφήσει 
το επτάμηνο να παρέλθει.

Συγκεκριμένα, όπως χαρακτηριστικά 
είπε ο υπουργός Υγείας, Θάνος Πλεύ
ρης, μιλώντας το πρωί της Πέμπτης, οι 
πολίτες που είναι άνω των 60 ετών οι 
οποίοι έχουν συμπληρώσει επτά μήνες 
από τον εμβολιασμό τους, έξι μήνες συν 
ένας ακόμη περιθώριο που είχαν για να 
εμβολιαστούν, θα λογίζονται ως ανεμ- 
βολίαστοι από τις 13 Δεκεμβρίου.

«Η τρίτη δόση είναι απαραίτητη ειδι
κά σε συγκεκριμένες ηλικιακές ομάδες 
άνω των 60 ετών και για να λογίζεται 
κάποιος εμβολιασμένος από 13/12 θα 
πρέπει να κάνει και την τρίτη δόση εν
τός επτά μηνών», τόνισε ο υπουργός 
Υγείας.

Ο κ. Πλεύρης υπενθύμισε δε ότι οι 
άνω των 60 που δεν έχουν κάνει καμία 
δόση έως τις 16 Ιανουάριου, θα έχουν 
διοικητικό πρόστιμο 100 ευρώ μηνι- 
αίως. Ο κ. Πλεύρης τόνισε ότι το μέτρο 
απέδωσε από τις πρώτες ημέρες εφαρ
μογής του, καθώς μέσα σε μία εβδομά
δα κλείστηκαν 85.000 ραντεβού πρώτης 
δόσης εμβολιασμού στους άνω των 60.

Οι ανεμβολίαστοι πολίτες μπορούν 
να μπαίνουν σε σούπερ μάρκετ και άλ
λα καταστήματα για αγορές τροφίμων 
και ποτών αλλά και σε κομμωτήρια και 
φυσικά φαρμακεία. Ωστόσο, για κατα
στήματα λιανικού εμπορίου και κομμω
τήρια θα πρέπει να προσκομίζουν αρνη
τικό rapid test.

Μπουρλά: Η τρίτη δόση ίσως νικάει την Όμικρόν, αλλά θα χρειαστούμε και τέταρτη δόση
Ενώ ο ΕΜΑ κρίνει ασφαλή την Τρίτη δόση στους τρεις μήνες

Στο τραπέζι ρίχνει από τώρα ο Άλμ- 
περτ Μπουρλά το ενδεχόμενο χορήγη
σης τέταρτης δόσης για καλύτερη προ
στασία έναντι της μετάλλαξης Omi- 
cron, καθώς μελέτες που έχουν γίνει, 
δείχνουν πως θα μπορούσε να «ξεφύ- 
γει» από την προστασία που παρέχουν 
τα αντισώματα, έπειτα από τον αρχικό 
εμβολιασμό.

Με την εκστρατεία χορήγησης της 
τρίτης δόσης να βρίσκεται σε εξέλιξη, 
ο επικεφαλής της Pfizer ανέφερε πως 
περιμένει να δει δεδομένα από τον 
πραγματικό κόσμο για να καθορίσει 
εάν θα απαιτηθούν πρόσθετες δόσεις, 
ειδικά για την Omicron.

«Όταν θα έχουμε δεδομένα από τον 
πραγματικό κόσμο, θα προσδιορίσου

με εάν η Omicron καλύπτεται επαρκώς 
από την τρίτη δόση και για πόσο χρο
νικό διάστημα. Συνεχίζοντας, νομίζω 
ότι θα χρειαστούμε και μια τέταρτη 
δόση», είπε ο κ. Μπουρλά σε εκπομπή 
του CNBC, προσθέτοντας ότι τα απαι- 
τούμενα δεδομένα θα μπορούσαν να 
προκύψουν μέσα στις επόμενες δύο 
εβδομάδες.

Νωρίτερα την Τετάρτη, η Pfizer δη
μοσίευσε ευρήματα από μια αρχική 
εργαστηριακή μελέτη που έδειξε ότι 
δύο δόσεις εμβολίου είχαν μικρότερη 
ικανότητα να καταπολεμήσουν την 
Omicron σε σύγκριση με άλλες παραλ
λαγές του ιού, ενώ η τρίτη δόση βελ
τίωσε σημαντικά την προστασία, 
αδρανοποιώντας το στέλεχος. Τα ευρή

ματα βασίστηκαν στα αποτελέσματα 
μιας μελέτης που πραγματοποιήθηκε 
από γιατρούς στη Νότια Αφρική στις 
αρχές της εβδομάδας.

Ωστόσο, δεδομένου ότι ήταν μια 
πρώιμη εργαστηριακή μελέτη, βασί
στηκε σε ένα αντίγραφο της μετάλλα
ξης Omicron που δημιουργήθηκε στο 
εργαστήριο. Οι ερευνητές εξακολου
θούν να λένε ότι πρέπει να μάθουν 
ακόμα περισσότερα, για να κατανοή
σουν τη συμπεριφορά της νέας μετάλ
λαξης.

Ο κ. Μπουρλά είπε ότι η τρίτη δόση 
θα πρέπει να κυκλοφορήσει το συντο
μότερο δυνατό και πρόσθεσε ότι θα 
μπορούσε να προσφέρει την απαραίτη
τη προστασία έναντι ενός νέου κύμα

τος λοιμώξεων.

Ασφαλής η τρίτη δόση
στους τρεις μήνες

Η ρυθμιστική αρχή φαρμάκων της 
Ευρωπαϊκής Ενωσης ανακοίνωσε ότι 
τα διαθέσιμα στοιχεία υποστηρίζουν 
την ασφάλεια και την αποτελεσματικό- 
τητα της χορήγησης της τρίτης ανα
μνηστικής δόσης του εμβολίου κατά 
της Covid-19 με την παρέλευση τριών 
μηνών από την δεύτερη δόση.

Αν και η ισχύουσα σύσταση είναι η 
χορήγηση των αναμνηστικών δόσεων 
να γίνεται έπειτα από την παρέλευση 
έξι μηνών, τα δεδομένα που είναι δια
θέσιμα σήμερα υποστηρίζουν την

ασφάλεια και την αποτελεσματικότητα 
της χορήγησης της τρίτης αναμνηστι
κής δόσης του εμβολίου κατά της Co- 
vid-19 με την παρέλευση τριών μηνών 
από την δεύτερη δόση, δήλωσε ο επι
κεφαλής της Εμβολιαστικής Στρατηγι
κής του Ευρωπαϊκού Οργανισμού 
Φαρμάκων (ΕΜΑ) Μάρκο Καβαλέρι 
κατά την διάρκεια συνέντευξης Τύπου.

Αναφερόμενος στην εμβολιαστική 
εκστρατεία για τα παιδιά ηλικίας από 5 
έως 11 ετών δήλωσε ότι μέχρι στιγμής 
δεν έχουν παρουσιασθεί θέματα ασφα
λείας. Ως προς την παραλλαγή Ομι- 
κρον δήλωσε ότι μέχρι στιγμής η πλει
ονότητα των κρουσμάτων στην Ευρω
παϊκή Ενωση αποτελούν ήπια εκδήλω
ση της νόσου.
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